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Christiansborg  

1240 København K 

Folketingsmedlem Lars Christian Lilleholt (V) har den 27. juni 2014 stillet mig 

følgende spørgsmål S 1634, som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål S 1634 

 

”Går ministeren ind for udvinding af skifergas i Danmark og dermed øget produktion 

og afbrænding af fossile brændsler?” 

 

Svar 

 

Regeringen har en ambitiøs plan for at omstille det danske energisystem til at blive 

baseret på vedvarende energi. Men fossile brændsler vil være en vigtig del af 

energisystemet i både Danmark såvel som i resten af verden i mange år endnu. 

Derfor kan der også være god mening i at bringe mere dansk naturgas på markedet. 

Det kan være naturgas fra nye gasfelter i den danske del af Nordsøen eller fra 

skiferlag i den danske undergrund.  

 

Øget produktion af naturgas vil ikke nødvendigvis føre til øget afbrænding af fossile 

brændsler og dermed øget udledning af klimagasser. Hvis naturgassen kan erstatte 

mere forurenende kul, vil det være positivt for klimaet. Det vil også gøre sig 

gældende for dansk produceret naturgas. 
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